



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION  
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ  
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

**№ 12-1/398**

The Secretariat of the Conference on Interaction and Confidence Building Measures in Asia (CICA) presents its compliments to the CICA Member States and, in addition to Note No. 13-1/313 dated 3 June 2021, has the honour to forward herewith the programme of the International Scientific-Practical Conference on *Regional Security in Asia in the Context of Preventing New Challenges and Threats* to be organized by the Republic of Kazakhstan on 14 July 2021 in an online format at 13:00 (GMT +6, Nur-Sultan time).

The Secretariat would appreciate receiving completed registration forms by 10 July 2021. A link to join the Conference will be sent to all registered participants.

*Enclosure: as stated,  
on 4 p.*

The focal points of the above-mentioned event are Research Fellow of the International Studies Department, KazISS under the President of the Republic of Kazakhstan Alisher Abdreshev (email: [abdreshev\\_a@kisi.kz](mailto:abdreshev_a@kisi.kz), mob: +7 701 602 4585) and Officer of the CICA Secretariat Marat Janikeyev (email: [m.janikeyev@s-cica.org](mailto:m.janikeyev@s-cica.org), mob: +7 777 181 1110).

The Secretariat avails itself of this opportunity to renew to the CICA Member States the assurances of its highest consideration.

Nur-Sultan, 24 June 2021

**MEMBER STATES  
OF THE CONFERENCE ON INTERACTION  
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES  
IN ASIA**





**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION  
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ  
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

**№ 12-1/398**

Секретариат Совещания по взаимодействию и мерам доверия в Азии (СВМДА) свидетельствует свое уважение государствам-членам СВМДА и в дополнение к ноте №13-1/313 от 3 июня 2021 года имеет честь препроводить программу Международной научно-практической конференции «Региональная безопасность в Азии в контексте предотвращения новых вызовов и угроз», которая будет проводиться Республикой Казахстан в онлайн-формате 14 июля 2021 года в 13:00 (GMT +6, время в г.Нур-Султан).

Секретариат будет признателен за получение заполненных регистрационных форм (прилагается) в срок до 10 июля 2021 г. и направит всем зарегистрированным участникам ссылку для подключения к конференции.

*Приложение:  
упомянутое, на 4 л.*

Контактные лица по вышеназванному мероприятию Научный сотрудник отдела международных исследований КИСИ при Президенте Республики Казахстан Абдрешев Алишер (электронная почта: [abdreshev\\_a@kisi.kz](mailto:abdreshev_a@kisi.kz), тел: +7 701 602 4585) и специалист Секретариата СВМДА Джаникеев Марат (электронная почта: [m.janikeev@s-cica.org](mailto:m.janikeev@s-cica.org), тел: +7 777 181 1110).

Секретариат пользуется случаем, чтобы возобновить государствам-членам СВМДА уверения в своем высоком уважении.

город Нур-Султан, 24 июня 2021 года

**ГОСУДАРСТВА-ЧЛЕНЫ  
СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ И  
МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**



Азиядағы өзара іс-қимыл және сенім шаралары кеңесінің (АӨСШК) Хатшылығы АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын білдіре отырып, Хатшылықтың 2021 жылғы 3 маусымдағы №13-1/313 нотасына қосымша ретінде 2021 жылғы 14 шілдеде Қазақстан Республикасы ұйымдастыратын онлайн форматында өткізілетін «*Жаңа сын қатерлер мен қауіп-қатерлердің алдын алу тұрғысынан Азиядағы аймақтық қауіпсіздік*» саласындағы конференцияға қатысты тұжырымдаманы жолдауды өзіне мәртебе санайды.

Қосымша: аталған,  
4 п.

Хатшылық толтырылған тіркеу формаларын 2021 жылғы 10 шілдеге дейін жолдай отырып, барлық тіркелген қатысушыларға конференцияға қосылу үшін сілтемені жолдайды.

Аталмыш іс-шара бойынша байланыс тұлғалар – Абдрешев Алишер (электрондық пошта: abdrshev\_a@kisi.kz, тел: +7 701 602 4585) және АӨСШК Хатшылығының маманы Марат Жаникеев (электрондық пошта: m.janikeev@s-cica.org, тел: +7 777 181 1110).

Хатшылық осы мүмкіндікті пайдалана отырып, АӨСШК мүше мемлекеттеріне өзінің зор ілтипатын тағы да растайды.

Нұр-Сұлтан қаласы, 2021 жылғы 24 маусым

**АЗИЯДАҒЫ ӨЗАРА ІС-ҚИМЫЛ ЖӘНЕ  
СЕНІМ ШАРАЛАРЫ КЕҢЕСІНІҢ МҮШЕ  
МЕМЛЕКЕТТЕРІ**



**PROGRAMME**  
**International Scientific-Practical Conference on  
Regional security in Asia in the context of preventing new  
challenges and threats**

*Date: Wednesday, 14 July 2021,  
Time: 13:00 – 15:15 (GMT+6, Nur-Sultan time)  
(Via Zoom Application)*

Time	Activity
<b>PLENARY MEETING</b> <i>(13.00 – 13.25)</i>	
13.00	<b>Moderator: Mr. Bakytzhan TEMIRBOLAT,</b> Director of the Library of the First President – Elbassy
13.10-13.30	<b>Panelists:</b> <ul style="list-style-type: none"><li>- Mr. <b>Miroslav Jenča</b>, the Assistant Secretary-General of the UN for Europe, Central Asia and the Americas of the Departments of Political and Peacebuilding Affairs and Peace Operations, Ambassador</li><li>- Mr. <b>Bolat NURGALIEV</b>, Chairman of the Foreign Policy Research Institute under the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Kazakhstan, Ambassador</li><li>- Mr. <b>Kairat SARYBAY</b>, Executive Director of the CICA Secretariat, Ambassador.</li></ul>
<b>SESSION 1</b> <i>(13:30 – 14:20)</i>	
<b>"New challenges and threats to regional security in the CICA space and the experience of states in countering them":</b> <i>epidemiological (COVID-19), problems of climate change, food security, cybersecurity and others.</i>	
13.30	<b>Moderator: Ms. Zarema Shaukenova,</b> Director of the Kazakhstan Institute for Strategic Studies under the President of the Republic of Kazakhstan

	<p>Mr. <b>Choi Hyeonjung</b>, Director Center for Foreign and National Security (<i>Korea</i>)  <i>Topic: Climate change</i></p>
	<p>Mr. <b>Alexander Lukin</b>, Director of the Center for East Asian and SCO Studies, Moscow State Institute of International Relations, Ministry of Foreign Affairs of the Russian Federation, Professor</p>
	<p>Mr. <b>Lu Chuanying</b>, Secretary General of the Cyberspace International Governance Research Center, Shanghai Institutes for International Studies (<i>China</i>)  <i>Topic: Cybersecurity</i></p>
	<p>Ms. <b>Ome Farwa</b>, Research Associate Centre for Strategic Perspectives - Institute of Strategic Studies Islamabad (<i>Pakistan</i>)</p>
	<p>Mr. <b>Tugrul Camas</b>, independent analyst, PhD, Turkey  <i>Topic: The Assessment of Security Issues in Central Asia within the framework of New Paradigms, Risk and Threat Perception in the Changing World Conjuncture</i></p>
	Speaker 6 – Name and Title
	Q&A
<p><b>SESSION 2</b>  (14:20 – 15:10)</p>	
<p><b>«Prospects for cooperation within the framework of the CICA to ensure regional security»: achieving the goals of sustainable development, establishing a dialogue between civilizations, the formation of a security architecture in Asia in the post-covid period and others.</b></p>	
14.20	<p><b>Moderator: Mr. Yerzhan Saltybaev</b>  Director of The Institute of World Economics and Politics under the Nursultan Nazarbayev Foundation</p>
	<p>Ms. <b>Wu Chunsi</b>, Director of the Institute for International Strategic Studies, Shanghai Institutes for International Studies - SIIS (China)  <i>Topic: Formation of security architecture in Asia in the post-covid period</i></p>
	<p>Mr. <b>Zhao Long</b>, Assistant Director of the Institute for Global Governance Studies, SIIS (China)  <i>Topic: Formation of security architecture in Asia in the post-covid period</i></p>

	<p><b>Mr. Liu Zongyi</b>, Secretary General of China and South Asia Cooperation Research Center, SIIS (China)</p> <p><i>Topic: Formation of security architecture in Asia in the post-covid period</i></p>
	<p><b>Mr. Pichaya Lapasthamrong</b>, Counsellor, International Security Unit, Office of Policy and Planning, Ministry of Foreign Affairs of the Kingdom of Thailand</p>
	Speaker 5 – Name and Title
	Speaker 6 – Name and Title
	Q&A
<b>CLOSING</b>	
15.10-15.15	<p>– <b>Bolat NURGALIEV</b>, Chairman of the Foreign Policy Research Institute under the Ministry of Foreign Affairs of the Republic of Kazakhstan, Ambassador</p>

*Please note that the programme is tentative and subject to change.*

Focal-points:

- **Alisher Abdreshev**, Research Fellow of the International Studies Department, KazISS under the President of the Republic of Kazakhstan – e-mail “abdreshev\_a@kisi.kz”, mob: +7-701-602-4585;
- **Marat Janikeyev**, officer of the CICA Secretariat – e-mail “m.janikeyev@s-cica.org”, mob. +7-777-181-1110 (WhatsApp).



**SECRETARIAT OF THE CONFERENCE ON INTERACTION  
AND CONFIDENCE BUILDING MEASURES IN ASIA**

**СЕКРЕТАРИАТ СОВЕЩАНИЯ ПО ВЗАИМОДЕЙСТВИЮ  
И МЕРАМ ДОВЕРИЯ В АЗИИ**

**REGISTRATION FORM**

Regional Security in Asia in the context of preventing  
New Challenges and Threats to be hosted by Republic of Kazakhstan

on July 14, 2021 at 13:00 (GMT +6, Nur-Sultan time)

First Name:	
Last Name:	
Country Organisation:	
Title/Position:	
Topic of a speech ( <i>only for speaker</i> )	
Email Address:	
Phone Number:	

Please fill in CAPITAL LETTERS and return this registration form no later than 10 July 2021 to [m.janikeyev@s-cica.org](mailto:m.janikeyev@s-cica.org) or Whatsapp number +7 777 181 11 10

По состоянию на 23 июня 2021 г.



## ПРОГРАММА

### Международной научно-практической конференции «Региональная безопасность в Азии в контексте предотвращения новых вызовов и угроз»

*Дата: Среда, 14 июля 2021 г.,*

*Время: 13.00 (по времени Нур-Султана, GMT+6)  
(через приложение Zoom)*

Время	Выступление
<b>Пленарное заседание</b> (13.00 – 13.25)	
13.00	<b>Модератор:</b> г-н <b>Бакытжан Темирболат</b> , Директор Библиотеки Первого Президента Республики Казахстан – Елбасы
13.10-13.30	<b>Спикеры:</b> <ul style="list-style-type: none"><li>– г-н <b>Мирослав Енча</b>, Помощник Генерального секретаря ООН по политическим вопросам, Посол</li><li>– г-н <b>Болат Нургалиев</b>, Председатель Правления АО «Институт внешнеполитических исследований» при МИД Республики Казахстан, Посол</li><li>– г-н <b>Кайрат Сарыбай</b>, Исполнительный директор Секретариата СВМДА, Посол</li></ul>
<b>Сессия 1</b> (13:30 – 14:20)	
<b>«Новые вызовы и угрозы региональной безопасности на пространстве СВМДА и опыт государств-членов по противодействию им»: эпидемиологическая безопасность (COVID-19), проблемы изменения климата, продовольственная безопасность, кибербезопасность и иные</b>	
13.30	<b>Модератор:</b>



	г-жа <b>Зарема Шаукенова</b> , Директор Казахстанского института стратегических исследований при Президенте Республики Казахстан
	г-н <b>Чхве Хёнджон</b> , Директор Центра внешней и национальной безопасности ( <i>Корея</i> ) <i>Тема доклада: Изменения климата</i>
	г-н <b>Александр Лукин</b> , Директор Центра исследований Восточной Азии и ШОС МГИМО МИД Российской Федерации, Профессор
	г-жа <b>Лу Чжуаньин</b> , Генеральный секретарь Центра исследований международного управления киберпространством Шанхайских институтов международных исследований ( <i>Китай</i> ) <i>Тема доклада: Кибербезопасность</i>
	г-н <b>Оме Фарва</b> , научный сотрудник Центра стратегических перспектив - Института стратегических исследований Исламабада ( <i>Пакистан</i> )
	г-н <b>Тугрул Чамаш</b> , независимый аналитик, доктор философии ( <i>Турция</i> ) <i>Тема доклада: Оценка проблем безопасности в Центральной Азии в рамках новых парадигм, восприятия рисков и угроз в меняющейся мировой конъюнктуре</i>
	Спикер №6
	Обсуждение
<b>Сессия 2</b> (14:20 – 15:10)	
<b>«Перспективы развития сотрудничества в рамках СВМДА по обеспечению региональной безопасности»:</b> <i>достижение целей устойчивого развития, диалог цивилизаций, архитектура безопасности в Азии в постковидный период и иные</i>	
14.20	<b>Модератор:</b> - г-н <b>Ержан Салтыбаев</b> , Директор Института мировой экономики и политики при Фонде Первого Президента Республики Казахстан
	г-жа <b>У Чунси</b> , Директор Института международных стратегических исследований Шанхайских институтов международных исследований - ШИМИ ( <i>Китай</i> )

	<i>Тема доклада: Формирование архитектуры безопасности в Азии в постковидный период.</i>
	г-н <b>Чжао Лон</b> , помощник директора Института исследований глобального управления, ШИМИ (Китай) <i>Тема доклада: Формирование архитектуры безопасности в Азии в постковидный период.</i>
	г-н <b>Лю Цзуньи</b> , Генеральный секретарь Исследовательского центра сотрудничества Китая и Южной Азии, ШИМИ (Китай) <i>Тема доклада: Формирование архитектуры безопасности в Азии в постковидный период.</i>
	г-н <b>Пичая Лапастхамронг</b> , Советник отдела международной безопасности Управления политики и планирования Министерства иностранных дел Королевства Таиланд
	Спикер №5
	Спикер №6
	Обсуждение
<b>Подведение итогов</b>	
15.10-15.15	<b>Заключительное слово:</b> <b>Болат Нургалиев</b> , Председатель Правления АО «Институт внешнеполитических исследований» при МИД Республики Казахстан, Посол

\* *Примечание: проект программы может быть изменен.*

Контактные лица:

- **Алишер АБДРЕШЕВ**, Научный сотрудник отдела международных исследований КИСИ при Президенте Республики Казахстан, e-mail: [abdreshev\\_a@kisi.kz](mailto:abdreshev_a@kisi.kz), тел: +7 701 602 4585;
- **Марат ДЖАНИКЕЕВ**, Специалист Секретариата СВМДА, e-mail: [m.janikeyev@s-cica.org](mailto:m.janikeyev@s-cica.org), тел: +7 777 181 1110.